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Predgovor 

Nije vise moguee pisati knjigu kojom bi 0 promociji bilo sve receno. Posebno se to 
odnosi u kontekstu vremena u koje smo stupili, XXI. vek turbulentnih promena, koji ee biti 
obelezen novim poslovnim idejama, masovnim informacijama i masovnim komunikacijama. 
Uvek ce se javljali novi autori koji ee uvek imati da 0 promoeiji kazu nesto novo, mozda i one 
sto se vee zna, ali ee 10 oni reci na poseban, moze cak i originalan naCin, ako ne nikako, onda 
u novoj kullurno-civilizacijskoj sredini. Zato mi nije pretenzija da naucite "pravi ti reklame" 
nego je pretenzija da savladali zakonitosti upravljanja trzisnim poslovanjem, u kojem 
znacajno mesto ima promocija. Bez promocije vise nije moguee promisljati savremeno 
gradansko, demokratsko, otvoreno i civilno drustvo, koje bi, posebno trzisna privreda sa 
integralnim trzistima (roba, proizvoda, radne snage, usluge, ideja, znanja, iskustva, novca, 
kapitala, hartija od vrednosti), posebno bez propagande i odnosa s javnoseu, prestala 
funkcionisati . Promocija je bilan element savremenog gradanskog demokralskog drustva, s 
obzirom da profesionalnofll menidzmentu sluzi kao jedan od alala kojim se podstice njegov 
smisao i otkriva sadrzina. 

Knjiga koju imate u ruei, pod radnim naslovom Promotivni MIKS, nalazi 5e u 
programu obrazovanja iz podrucja upravljanja marketingom MM College, a napisana je, ne 
stoga sto komuniciranje na trzistu nije pokriveno odgovarajueom literaturom na srpskom 
jeziku, vee obrnuto, stoga sto sam, nakon 30-godisnjeg iskustva prakse, u veoma sirokom 
kontekstu pristupio objasnjavanju materije iz podrucja marketinga. Knjigu, koju sada imate u 
ruci, predstavlja dec programa studiranja promolivnog-miksa, tako da je sastavni dec knjiga 
koje ee se kasnije studirati, a to su Strategije propagande, Strategije prodaje, Slrategije 
odnosa s javnoseu, Stra!egije unapredivanja prodaje i Umece pregovaranja u procesll 
upravljanja rnarkelingom. U tom smislu, sve ove knjige je najbolje studirati odvojeno, a zatim 
zajedno, kao jednu celinu. 

Devedesetih godina ocekivao sam da ee doci do pozitivnih pomaka u 
transformaciji drzavne zajednice, a ja sam svojim brojnim claneirna, objavljenim po brojnim 
jugoslovenskim casopisima, referatima izlozenirn na slrucnim skupovima, savelovanjima, 
intervjuima u stampi, radiu i televiziju, nastojao markirali podrucja sa ciljem da se ostvare 
postupne reforme, najpre globalnog drustvenog sistema, a potom podsistema. Opet se desilo 
nesto sto nisam ocekivao, sto je izvan moguenosli nallcne spoznaje i anlicipacije. 
Jednostvano, generaeija kojoj pripadam nije imala znanja, iskustva, mudrosti i postenja da 
civilizirano resi probleme i otvorena pitanja, slo daje pravo Cvij icu, Dvornikovicu, Andricu i 
posebno Konstanlinoviell - cija su istrazivanja ovde iscrpno korisleni, da su ipak bili dobri 
poznavaoci karakterologiju Juznih Siovena, jer oni su 10 predvideli. 

Danas smo po pilanju markelinga i komun iciranja tu gde smobili sedamdeselih 
godina, dakle, ispod granice gde smobili devedeselih godina, a oni koji se i dalje bave 


